
Protokół NrLIV/2014 
sesji Rady Miejskiej w Opatowie 

odbytej w dniu 25 czerwca 2014 roku 

Sesję rozpoczęto o godz. I I ' * ' , a zakończono o godz. 14̂ .̂ W sesji wzięło udział 10 radnycti, na 
ogólną liczbę 15 radnych - wg listy obecności / stan. zał- do Prot./, 

W sesji nie uczestniczyli radni: 
1) Pan Artur Kargulewicz 
2) Pan Tomasz Sadak 
3) Pan Tomasz Staniek 
4) Pan Norbert Staniszewski 
5) Pani Józefa Zakrzewska 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 
1) Pan Andrzej Chaniecki - Burmistrz Miasta i Gminy Opatów. 
2) Zaproszeni goście - wg listy obecności / stan. zał. do Prot. /. 
3) Przewodniczący jednostek pomocniczych Gminy Opatów - wg listy obecności / stan. zał, do I*rot. /. 
4) Przedstawiciele mediów, w tym Rozgłośni Radia Opatów. 
5) Pracownicy Urzędu Miasta i Gminy w Opatowie. 

Porządek obrad sesji: 
1. Otwarcie i przyjęcie proponowanego porządku obrad sesji. 
2. Zatwierdzenie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Opatów za 2013 rok oraz sprawozdanie finansowe, 

a) wystąpienie Skarbnika Gminy Opatów, 
b) przedstawienie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach w sprawie opinii 

o sprawozdaniach z wykonania budżetu Miasta i Gminy Opatów za 2013 rok wraz z informacją 
o stanie mienia jednostek samorządu terytorialnego i objaśnieniami, 

c) opinia Komisji Budżetu, Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Mienia Rady Miejskiej 
w Opatowie z wykonania budżetu Gminy Opatów za 2013 rok, 

d) opinia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Opatowie w sprawie wykonania budżetu Gminy 
Opatów za 2013 rok, 

e) wystąpienie Burmistrza Miasta i Gminy Opatów, 
- dyskusja 

O podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 
z wykonania budżetu Gminy Opatów za 2013 rok, 

g) wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Opatowie w sprawie udzielenia absolutorium 
Burmistrzowi Miasta i Gminy Opatów, 

h) przedstawienie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach w sprawie opinii 
o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta i Gminy 
Opatów, 

i) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy Opatów absolutorium 
z tytułu wykonania budżetu za 2013 rok, 

4. Propozycje wakacyjne dla dzieci i młodzieży przygotowane przez instytucje kultury 
fiinkcjonujące w Mieście i Gminie Opatów, 
a) dyskusja 

5. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 
Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Opatów na lata 2013 - 2017 za 2013 rok, 
a) dyskusja 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) zmian w budżecie Gminy Opatów na 2014 rok, 
b) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Opatów 

na lata 2014-2029, 
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c) przystąpienia Gminy Opatów do realizacji projektu w ramach Priorytetu VI I Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki, 

d) rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta i Gminy Opatów i Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Opatowie, 

e) zawarcia kolejnej umowy użyczenia nieruchomości gruntowej pcrfożonej w Zochcinku, 
f) zawarcia kolejnej umowy użyczenia nieruchomości gruntowej położonej w Strzyżowicach, 
g) zmieniająca uchwałę w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Podole na lata 

2010-2020", 
h> zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Podole na lata 2010 - 2020", 
i) zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Czerników Opatowski na lata 2014 - 2022", 

7. Informacja z pracy Urzędu Miasta i Gminy w Opatowie oraz Burmistrza Miasta i Gminy 
Opatów w okresie międzysesyjnym. 

8. Interpelacje i zapytania. 
9. Wolne wnioski, sprawy różne. 

10. Zamknięcie obrad sesji. 

Ad.l. 
Pan radny Andrzej Żychowski - Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej - dokonał otwarcia obrad 
sesji, powitał radnych, p. Andrzeja Chanieckiego - Burmistrza Miasta i Gminy Opatów, zaproszonych 
gości i wszystkich obecnych na sali. Następnie na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność 
obrad sesji. W chwili rozpoczęcia obrad na sali było obecnych 9 radnych, na ogólną liczbę 15 radnych. 
Następnie przedstawił proponowany porządek obrad sesji, wnosząc jednocześnie o: wycofanie 
z porządku obrad z pkt. 6 ppkt. b - podjęcie uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Opatów na lata 2014 - 2029 i o poszerzenie porządku obrad 
w pkt. 6 o ppkt: j i k. W ppkt. j - podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Opatów na 
2014 rok, w ppkt. k - podjęcie uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Opatów na lata 2014 - 2029. 

Radni nie zgłaszali uwag do zaproponowanego porządku obrad sesji. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania. Rada Miejska przyjęła jednogłośnie wniosek 
Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej o wycofanie z porządku obrad z pkt. 6 ppkt b tj. podjęcie 
uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Opatów na lata 2014 - 2029, 9 głosami „ za", O głosów „ przeciw" i O głosów „wstrzymujących 
się". W głosowaniu wzięło udział 9 radnych. 

Rada Miejska przyjęła jednogłośnie wniosek Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej o poszerzenie 
porządku obrad w pkt. 6 o ppkt: j - podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Opatów na 
2014 rok, 9 głosami „ za", O głosów „ przeciw" i O głosów „wstrzymujących się". W głosowaniu 
wzięło udział 9 radnych. 

Rada Miejska przyjęła jednogłośnie wniosek Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej o poszerzenie 
porządku obrad w pkt. 6 o ppkl: k - podjęcie uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Opatów na lala 2014 - 2029, 9 głosami „ za", O głosów 
„ przeciw" i O głosów „wstrzymujących się". W głosowaniu wzięło udział 9 radnych. 

Następnie Rada Miejska przyjęła jednogłośnie zaproponowany porządku obrad sesji z wyłączeniem 
z pkt. 6 ppkt, b oraz włączeniem do porządtaj obrad w pkt 6 ppkt,: j i k, 9 głosami „za" , 
O głosów,, przeciw" i O głosów „wstrzymujących się". W glosowaniu wzięło udział 9 radnych, 

Ad.2. 
Rada Miejska przyjęła jednogłośnie Protokcrf Nr LI1I/2014 sesji Rady Miejskiej w Opatowie odbytej 
w dniu 10 czerwca 2014 roku, wobec nie wniesienia uwag, 9 glosami „ za", O głosów 
„ przeciw" i O głosów „wstrzymujących się", W głosowaniu wzięło udział 9 radnych. 
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Ad.3. 
a) Pani Martyna Rusak - Skarbnik Gminy - przedstawiła sprawozdanie z wykonania budżetu 

Gminy Opatów za 2013 rok oraz sprawozdanie finansowe, /stan. zał, do Prot./. 

b) Pani Martyna Rusak - Skarbnik Gminy - przedstawiła ucłiwałę Nr 54/2014 VI Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 25 kwietnia 2014 roku 
w sprawie opinii o sprawozdaniach z wykonania budżetu Miasta i Gminy Opatów za 2013 rok, 
wraz z informacją o stanie mienia jednostek samorządu terytorialnego i objaśnieniami. / sta. zał. do 
Prot. /. 

c) Pani radna Beata Wrzołek - Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów, Rozwoju 
Gospodarczego i Mienia Rady Miejskiej - przedstawiła pisemną, pozytywną opinię Komisji do 
projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 
z wykonania budżetu Gminy Opatów za 2013 rok. / stan. zał. do Prot. /. 

d) Pan radny Krzysztof Kawalec - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej -
przedstawił pisemną, pozytywną opinię Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Opatowie w sprawie 
wykonania budżetu Gminy Opatów za 2013 rok / sta. zał. do Prot. /. 

e) Pan Andrzej Chaniecki - Burmistrz Miasta i Gminy - zabierając głos mówił; instytucja 
absolutorium związana jest z kontrolą wykonania budżetu, przeprowadzoną po zakończeniu roku 
budżetowego. Jest to kontrola następcza oparta na wielu ustawowych określonych dokumentach, które 
zawierają dane z wykonania budżetu za rok ubiegły i dają możliwość ich weryfikacji pod kontem 
prawdziwości, W literaturze przedmiotu instytucja absolutorium postrzegana jest jako zakończenie 
całego postępowania kontrolnego prowadzonego przez Wysoką Radę od momentu uchwalenia 
budżetu, aż do zakończenia roku budżetowego. W ramach tej procedury absolutoryjnej kontrola 
ogranicza się do merytorycznej oceny przez Wysoką Radę jedynie wykonania budżetu i ocenę 
działalności Burmistrza w tym zakresie. W doktrynie jak i w orzecznictwie istnieje spójny pogląd, że 
ocena wykonania budżetu powinna być możliwie szeroka i odnosić się do wszelkich jego aspektów, 
zwłaszcza do realizacji dochodów i wydatków, przychodów i rozchodów, wyniku budżetu 
przestrzegania zgodności dokonywania zmian w planie dochodów i wydatków z przepisami prawa 
oraz upoważnieniami udzielonymi Burmistrzowi przez Wysoką Radę, Ponadto dysponowania rezerwą 
budżetową, przestrzegania zasad gospodarki finansowej obowiązujących w toku wykonywania 
budżetu, zaciągania zobowiązań oraz poziomu zadłużenia. Ocena winna opierać się na kryterium 
legalności, rzetelności, celowości i gospodarności. Zatem, jako organ stanowiący i kontrolny, oceniają 
Państwo po pierwsze, stan zrealizowanych dochodów i wydatków w stosunku do zaplanowanych, po 
drugie; przyczyny zaistniałych w tym zakresie rozbieżności i po trzecie; czy winą za ewentualnie 
zaistniałe rozbieżności można obarczyć mnie Burmistrza, czy były one wynikiem obiektywnych 
uwarunkowań. Przechodząc na grunt budżetu za 2013 rok chcę zwrócić Państwa uwagę na niektóre 
kwestie i będę się w niektórych kwestiach powtarzał bo p. Skarbnik była uprzejma niektóre już 
wyeksponować Otóż, w ustaleniu dochodu budżet zwiększył się w skali roku o prawie 4.000,000,00 
zł, w tym o prawie 2,000,000,00 zł w dochodach bieżących i dochodach majątkowych, zaś wykonanie 
w dochodach bieżących wyniosło 98,4%, a majątkowych 87%. Środki wykorzystane w budżecie 
z Unii Europejskiej w 2013 roku to prawie 3.344,000,00 zł w tym 1.000,000,00 zł na targowisko 
847,000,00 zł na Stadion i 809,000,00 zł na tereny pod inwestycje, oczywiście wymieniam te większe 
sumy. Ze środków krajowych pozyskaliśmy 400.000,00 zł, z Narodowego Centrum Sportu prawie 
500.000,00 zł, z Ministerstwa Administracji i Cyfryzacji na odbudowę dróg zniszczonych nawalnym 
deszczem 500.000,00 zł, ze Starostwa Powiatowego na Targowisko oraz 115.000,00 zł z Ministerstwa 
Edukacji Narodowej na program "Radosna Szkoła", Łącznie w 2013 roku gmina pozyskała ze 
środków Unii Europejskiej i środków krajowych sumę ponad 5.000,000,00 zł Na wspólne zadania 
drogowe Gmina Opatów przekazała Starostwu Powiatowemu kwotę ponad 475,000,00 ń. Co się tyczy 
wydatków to w ciągu roku plan także zwiększył się o prawie 4 000,000,00 zł, w tym w wydatkach 
bieżących o prawie 1 600 000,00 zł, a wydatkach majątkowych o prawie 2 300 000,00 zł. Wydatki 
bieżące wykonane zostały w 95.4%, a majątkowe w 92,6%. Wydatki na inwestycje w 2013 wyniosły 
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prawie 8 800.000.00 z ł , w tym na drogi gminne 1 100 000,00 zł.. Łącznie na inwestycje drogowe 
i bieżące utrzymanie dróg wydano w roku 2013 kwotę ponad 2 000 000,00 zł. Na usługi remontowe 
w gminnym zasobie mieszkaniowym wydaliśmy w 2013 roku kwotę prawie 268 000,00 zł., 
a w ramach zadań majątkowych na modernizację budynków komunalnych, adaptację pomieszczeń na 
cele mieszkaniowe wydaliśmy kwotę prawie 250 000,00 zł. Komunalna materia mieszkaniowa była 
strasznie zdewastowana stąd potrzeby mieszkaniowe są nadal spore, ale już nie przyprawiają mnie 
0 ból głowy. W celu znaczącego dekapitalizowania majątku gminy i ograniczenia zużycia energii 
w budynkach użyteczności publicznej wydaliśmy w ubiegłym roku kwotę prawie 140 000,00 zł na 
opracowanie dokumentacji technicznej. W tym roku, w oparciu między innymi o tę dokumentację 
realizujemy zadania inwestycyjne, termomodemizacyjne na kwotę ponad 5 000 000,00 zł. Co się 
tyczy inwestycji, to nie mam żadnych wątpliwości, że 2013 rok zapisał się na kartach najnowszej 
historii naszego miasta i gminy wieloma inwestycjami, które dały nowy impuls publiczny i społeczny. 
Środowiska samorządowe w naszym województwie i nie tyko samorządowe jednogłośnie mówią -
Opatów się obudził, Opatów ma ładny dworzec, Opatów ma ładny nowoczesny kompleks handlowy, 
Opatów ma 5 ha terenów przygotowane pod inwestycje, podstrefę ekonomiczną, Opatów ma nowe 
świetlice wiejskie, Opatów ma wiele kilometrów nowych dróg i chodników, Opatów modernizuje 
budynki użyteczności publicznej z zastosowaniem nowych technologii energetycznych, a ja półgłosem 
im odpowiadam, będzie miał wiele innych obiektów i inwestycji boja po to tu jestem. 
Panie Przewodniczący Wysoka Rado Szanowni Państwo, aby realizować wiele dalszych i potrzebnych 
inwestycji prowadząc Gminę ścieżką rozwoju potrzebne są pieniądze, potrzebna jest wiarygodność, 
transparentność i stanowczość władzy samorządowej w szczególności organu wykonawczego jakim 
jest Burmistrz, ale także organu stanowiącego jakim jest Rada Miejska. Jestem głęboko zaniepokojony 
zaległościami z tytułu podatku i opłat oraz innych należności niepodatkowych, które wzrosły o ponad 
500 000,00 zł, w porównaniu do 2012 roku i wynoszą prawie 2 600 000,00 zł. Była już o tym mowa 
p. Skarbnik cytowała. Największe zaległości to kwota 950 000,00 zł. tkwią w funduszu 
alimentacyjnym, następnie w podatku od nieruchomości od osób prawnych ponad 430 000,00 zł. Tu 
ponad 2/3 to spółka Twoje Zdrowie Kolejne to podatek rolny od osób fizycznych 360 000,00 zł,,. 
Następnie podatek od nieruchomości od osób fizycznych 355 000,00 zł. Nawet opłata za odbiór 
odpadów komunalnych ponad 182 000,00 zł,, co nie jest do końca prawdą, suma ta może się wahać 
około 100 000,00 ń. po weryfikacji księgowej w tym przypadku kiedy właściciele nieruchomości 
prowadzą jednocześnie działalność gospodarczą Myślę, że ponad 100 000,00 zł,, z tytułu czynszów 
komunalnych zaległość wynosi 132 000,00 zł, W uchwale Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej zapisano, że gmina podejmowała czynności prowadzące do wyegzekwowania 
zaległych należności budżetowych, bo rzeczywiście tak było. Z całą odpowiedzialnością stwierdzam, 
że mamy obowiązek być bardziej aktywni i dotyczy to przede wszystkim Sekretarza Gminy, 
Skarbnika Gminy, kierownika Referatu Rozwoju Gospodarczego oraz mnie jako kierownika Urzędu, 
Te cztery osoby łącznie ze mną muszą się zaktywizować. Apeluję też do Państwa, mieszkańców i osób 
z zewnątrz prowadzących działalność o realizowanie olłowiązku jaki ciąży na każdym z nas, czyli 
tracenie podatków i opłat. Zdarzają się nie rzadko kuriozalne sytuacje, że państwa czyli zalegających 
z podatkami i opłatami wymagania i oczekiwania dotyczące standardów mieszkaniowych, czy 
drogowych są daleko odbiegające od poczucia własnych zobowiązań. Jednocześnie informuję, jestem 
otwarty na tych ludzi, których los szczególnie dotknął i znaleźli się w złej sytuacji finansowej 

1 życiowej- W takich przypadkach staram się pomóc umarzając w całości lub częściowo zobowiązania, 
jeśli taka prośba od państwa wpływa. Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, w trakcie roku 
budżetowego na bieżąco jako Rada i jako poszczególni radni macie możliwość zapoznawania się 
z decyzjami społeczno - gospodarczymi, które podejmuję i często to czynicie. Nigdy nie sądziłem i nie 
sądzę, że najbardziej transparentnie działamy jeśli chodzi o samorząd i wszystkie decyzje, które 
podejmuję jeśli Państwo chcecie, a to czynicie i na bieżąco jesteście informowani. Myślę, że 
należymy do tej grupy samorządów gdzie zarówno decyzje społeczne, decyzje gospodarcze 
i szczegóły finansowe z tym związane są najbardziej transparentne w najwyższym stopniu jak mogą 
być. Tego kiedyś mi brakowało jako radnemu i tak sobie pomyślałem, że jeśli doczekam i będę 
organem wykonawczym to tę przyjemność zrobię i Państwu i sobie. Myślę, że ewidentnie tę kwestę 
egzekwuję. Wszystko co jest tutaj czynione jest publiczne i każdy ma do tego dostęp, ma obowiązek 
i prawo o to zapytać w jakim kierunku idziemy i dokąd zmierzamy. Odnosząc się do tych dwóch 



pozostałych kwestii, które tu powiedziałem wiarygodność, stanowczość i transparentność Burmistrza 
i Rady - myślę, że jesteśmy dość spójnym organizmem i za to chciałem Państwu bardzo serdecznie 
podziękować. Nie raz mówiłem, że potrzeba mi ogromnej siły, żeby to wszystko ogarnąć. Udało się 
nam odbić od dna i zrobiliśmy wiele dobrych rzeczy, i nie zwracajmy uwagi na incydentalne 
zachowanie osób na ich demagogię i populizm, idźmy do przodu róbmy swoje. Dziękuję. 

Pan radny Andrzej Żychowski - Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej - zabierając głos powiedział; 
dziękuję bardzo p. Burmistrzu i otwieram dyskusję. Ja chcę tylko przypomnieć, że tematy 
absolutorium, tematy budżetu z roku 2013 były szczegółowo omawiane na posiedzeniach Komisji, 
Pan Burmistrz uczestniczy! na w Komisji Budżetu i odpowiadał na szereg pytań. Myślę, że pewne 
informacje na temat zielonego światła dla tycłi, którzy chcą inwestować, w ciągu najbliższych lat, bo 
p. Burmistrz wspomniał o tym, że już są prowadzone rozmowy, to myślę, że to jest bardzo pozytywne. 
Natomiast jeśli ktoś z Państwa chciałby jeszcze zabrać głos i jakąś informację jeszcze przedstawić to 
bardzo proszę otwieram dyskusję i bardzo proszę o ewentualne zabranie głosu, 

- dyskusja: 
Radni nie zabierali głosu w dyskusji. 

f) Pani Martyna Rusak - Skarbnik Gminy - przedstawiła projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Opatów za 2013 
rok. 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie uchwałę Nr LIV/409/2014 w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Opatów za rok 
2013, 9 głosami „ za", O głosów „ przeciw" i O głosów „wstrzymujących się". W głosowaniu 
wzięło udział 9 radnych. / stan, zał do Prot. /. 

g) Pan radny Krzysztof Kawalec - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej -
przedstawił wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta 
i Gminy Opatów. / sta. zał, do Prot. /. 

h) Pan radny Krzysztof Kawalec - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej -
przedstawił uchwałę Nr 67/2014 VI Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Kielcach z dnia 3 czerwca 2014 roku w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie 
absolutorium. / sta, zał. do Prot, /, 

i) Pan radny Andrzej Żychowski - Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej - przedstawił projekt 
uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy Opatów absolutorium z tytułu 
wykonania budżetu za 2013 rok. 

Radni nie zgłaszali uwag do projektu uchwały. 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie uchwałę Nr LIV/2410/2014 w sprawie udzielenia Burmistrzowi 
Miasta i Gminy Opatów absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2013 rok, 9 głosami „ za", 
0 głosów „ przeciw" i O głosów „wstrzymujących się", W głosowaniu wzięło udział 9 radnych. 
/ stan, zał. do Prot. /, 

Pan radny Andrzej Żychowski - Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej - pogratulował 
p. Burmistrzowi uzyskania absolutorium. Dodał, że jest to nasza wspólna praca p. Burmistrzu, lo co 
był Pan uprzejmy podkreślić, bo udzielenie absolutorium i praca nad całym budżetem 2013 roku to 
jest praca nas wszystkich. Oczywiście musi być ta osoba, która kieruje, która wytycza pewne działania 
1 myślę, że jest Pan tą osoba, która ma pewien pomysł, pewną koncepcję, PoszHśmy w kierunku 
działań zmierzających do otwarcia nowego placu targowego i jest właściwie nowy zupełnie ciąg 
handlowy. Myślę, że te tereny, które są przygotowane pod inwestycje będą zagospodarowane. Pojawią 
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się inwestorzy i stworzy to pewne działania, aby to miasto rozwijało się. Pojawią się nowe miejsca 
pracy. Serdecznie gratuluję Panu w imieniu nas wszystkich tutaj zebranych i życzymy dalszych 
sukcesów w tej pracy, którą Pan realizuje. 

0 głos poprosił p. Andrzej Chaniecki - Burmistrz Miasta i Gminy, który podziękował za udzielenie 
absolutorium i dodał; Panie Przewodniczący Wysoka Rado, bardzo serdecznie dziękuję za udzielenie 
absolutorium, chciałem podziękować przede wszystkim Komisji Rewizyjnej, bo zdaję sobie sprawę, 
że tu jest sporo pracy w tej procedurze udzielenia absolutorium zanim to dojdzie do efektu finalnego. 
Chciałem również podziękować p. Skarbnik za przygotowanie i wystąpienie na dzisiejszej sesji i za 
cały rok budżetowy. Chciałbym podziękować wszystkim Państwu, Komisji Budżetowej i innym 
komisjom, które na bieżąco przez cały rok prowadzą pracę kontrolną nad budżetem. Drodzy Państwo, 
nie mam sobie nic do zarzucenia i nie dlatego, że jestem zarozumiały tylko dlatego, że nie mam czasu 
ani siły już więcej pracować i Państwo o tym dobrze wiecie. Staram się oddać maksymalnie tej 
gminie, kosztem własnego prywatnego czasu, kosztem własnego zdrowia, chociaż dzięki Bogu mi go 
nie brakuje. Myślę, że na podsumowania przyjdzie czas pod koniec tej kadencji, ale dzisiaj jest też 
okazja żeby powiedzieć - zrobiliśmy to wszyscy raz co zrobiłby każdy rozumny człowiek i samorząd. 
My nie ukrywamy niczego, nie robimy to co inne samorządy zrobiły dużo wcześniej i są w innej 
sytuacji. Dzisiaj chociażby widzicie Państwo reklamę Mszczonowa gdzie Burmistrz reklamuje 
„dobrze jest zainwestować dobrze" . Bardzo ładny ten końcowy efektowny akcent. 

Jeszcze raz przy okazji zaakcentuję do naszych mieszkańców - nie jest moją rolą budowanie drugiej 
Wólczanki zwłaszcza, że plac jest nie mój tyko prywatny. To co jest moją rolą spełniam co do joty 
1 staram się to co kiedyś napisałem - ja nie mogę nikogo zawieźć bo zawiódł bym siebie. Jestem już za 
stary, żeby siebie zawodzić. Drodzy Państwo, to jest nasz obowiązek, żebyśmy to wspólnie 
prowadzili, to jest długa droga. Oczywiście pojawiło się w tym roku i w ubiegłym wiele miejsc pracy, 
to jest tylko pocz^ek naszej drogi. My nie oczekujemy, że wybudujemy zakład na 200 czy 300 osób, 
ale 20, 30, 50 W tym kierunku będziemy szli i to t)ędziemy realizować, i nie ma tu innej drogi, nic się 
tu nie wymyśli. Muszę się jeszcze odnieść do kwestii związanej z samorządem sandomierskim, gdzie 
kwestia naszego dworca została podniesiona. Ja bym chciał, żebyście Państwo kiedyś spróbowali, że 
namówienie prywatnego biznesu, żeby zainwestował 800 000,00 zł czy 1 000,000,00 zł. w niepewny 
do końca interes nie jest takie łatwe. Myśmy zrobili zadanie publiczne, które należy do gminy za 
cudze pieniądze tak trzeba powiedzieć, bo nie włożyliśmy tam poza 34 000,00 zł na projekt 
i koncepcję, bo tyle kosztowało nas jeszcze ani złotówki i zrealizowaliśmy zadanie, które było 
z punktu widzenia zadań publicznych jednym z najważniejszych jak nie najważniejszym przede 
wszystkim przynosił wstyd temu miastu. Udało się to zrobić i połączyć z kompleksem gdzie jest 
bezpiecznie, gdzie mamy kolejne wyzwania, żeby ludziom było bezpiecznie przechodzić. Musimy 
rozwiązać sytuację przejścia itd. Będą się nam kolejne zadania pojawiać, ale przy tej ciężkiej 
organicznej pracy daje ogromną satysfakcję i za to chciałem Państwu bardzo serdecznie podziękować, 
bo to co kiedyś powiedziałem, kiedy człowiekowi potrzeba dużo siły i energii to nie dobrze jeśli mu ją 
jeszcze ktoś odbiera. Jeśli się nie pomaga, to przynajmniej nie trzeba przeszkadzać, jak ostatnio 
powiedział p, Adam Kościółek w stosunku do mnie, że ja staram się nie przeszkadzać jeśli chodzi 
o działalność kulturalną itd., bo są ludzie , którzy się lepiej na tym znają. Natomiast, to jest prawie 
oczywiste i myślę, że ten kierunek jest jak najbardziej prawidłowy. Jeszcze raz bardzo serdecznie 
dziękuję za dzisiejsze absolutorium. Szkoda tylko, ja nie przywiązuję dużej wagi do nieobecności bo 
zdaję sobie sprawę z tego, że życie jest tylko życiem i to są obiektywne uwarunkowania i nie będę 
odnosił się do tego, że nie ma tu kilku osób, ale mnie się to nigdy nie zdarzyło gdy byłem radnym, 
żebym nie był obecny na sesji absolutoryjnej zawsze. Myślę, że to dobry przykład i przepraszam, że 
o tym mówię, ale myślę, że to jest obowiązek. Dziękuję bardzo. 

Po wyczerpaniu pkt. 3 porządku obrad p. Wiceprzewodniczący Rady ogłosił przerwę w obradach od 
godz, 13™ do 13*̂  

Po wznowieniu obrad po przerwie kontynuowano obrady sesji. 
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Ad.4. 
Propozycje wakacyjne dla dzieci i młodzieży przygotowane przez instytucje łailtury fiinkcjonujące 
w Mieście i Gminie Opatów przedstawili: 
- Pan Andrzej Klimont - Dyrektor Opatowskiego Ośrodka Kultury w Opatowie, /stan. zał. do Prot. /, 
- Pan Waldemar Węglewicz - Dyrektor Powiatowej i Miejsko - Gminnej Biblioteki Publicznej 

w Opatowie, / sta, zał. do Prot. /, 

a) dyskusja 

Radni nie zabierali głosu w dyskusji. 

Ad.5. 
Pani Elżbieta Chodorck - Kierownik OPS w Opatowie - przedstawiła sprawozdanie z realizacji 
Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ocłirony Ofiar Przemocy 
w Rodzinie w Gminie Opatów na lata 2013 -2017 za 2013 rok, / stan, zał, do Prot, /, 
a) dyskusja 

Radni nie zabierali głosu w dyskusji, 

Ad.6. 
a) Pani Martyna Rusak - Skai^nik Gminy - przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian 

w budżecie Gminy Opatów na 2014 rok. 
Pani radna Beata Wreolek- Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów, Rozwoju 
Gospodarczego i Mienia Rady Miejskiej - przedstawiła pisemną, pozytywną opinię Komisji do 
przedłożonego projektu uchwały / stan, zał do Prot. /, 

Radni nie zgłaszali uwag do projektu uchwały. 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie uchwałę Nr LIV/411/2014 w sprawie zmian w budżecie 
Gminy Opatów na 2014 rok, 10 głosami „za",0 głosów „ przeciw" i O głosów „wstrzymujących 
się", W głosowimiu wzięło udział 10 radnych, / stan, zał, do Prot. /, 

c) Pani Elżbieta Chodorek - Kierownik OPS w Opatowie - przedstawiła projekt uchwały 
w sprawie przystąpienia Gminy Opatów do realizacji projektu w ramach Priorytetu VI I 
Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, 

Pani radna Grażyna Arczewska - Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej i 
Ochrony Środowiska Rady Miejskiej - przedstawiła pisemną, pozytywną opinię Komisji do 
przedłożonego projektu uchwały, / stan. zał, do Prot. /, 

Radni nie zgłaszali uwag do projektu uchwały. 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie uchwałę Nr LTV/412/2014 w sprawie przystąpienia Gminy 
Opatów do realizacji projektu w ramach Priorytetu VII Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, 
10 głosami „za",0 głosów „ przeciw" i O głosów „wstrzymujących się". W głosowaniu wzięło 
udział 10 radnych, / stan, zał, do Prot, /. 

d) Pani Barbara Kłosińska - Sekretarz Gminy - przedstawiła projekt uchwały w sprawie 
rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta i Gminy Opatów i Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Opatowie, 

Pani radna Grażyna Arczewska - Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej 
i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej - przedstawiła pisemne stanowisko Komisji do 
przedłożonego projektu uchwały. / stan. zał. do Prot. /, 



Radni nie zgłaszali uwag do projektu ucłiwały. 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie ucłiwałę Nr LIV/413/2014 w sprawie rozpatrzenia skargi na 
działalność Burmistrza Miasta i Gminy Opatów i Ośrodka Pomocy Społecznej w Opatowie, 
10 głosami „za",0 głosów „ przeciw" i O głosów „wstrzymujących się". W głosowaniu wzięło 
udział 10 radnych. / stan. zał. do Prot. /. 

e) Pan Jarosław Czub - Inspektor w Ref RGRiNK - przedstawił projekt uchwały w sprawie 
zawarcia kolejnej umowy użyczenia nieruchomości gruntowej położonej w Zochcinku, 

Pani radna Beata Wrzołek - Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów, Rozwoju 
Gospodarczego i Mienia Rady Miejskiej - przedstawiła pisemną, pozytywną opinię Komisji do 
przedłożonego projektu uchwały. / stan. zał. do Prot. /. 

Radni nie zadawali pytań do projektu uchwały. 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie uchwalę Nr LIV/414/2014 w sprawie zawarcia kolejnej 
umowy użyczenia nieruchomości gruntowej położonej w Zochcinku, 10 głosami „za",0 głosów 
„ przeciw" i O głosów „wstrzymujących się", W głosowaniu wzięło udział 10 radnych. / stan 
zał- do Prot, /, 

f) Pan Jarosław Czub - Inspektor w Ref RGRiNK - przedstawił projekt uchwały w sprawie 
zawarcia kolejnej umowy użyczenia nieruchomości gruntowej położonej w Strzyżowicacłi, 

Pani radna Beata Wrzołek - Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów, Rozwoju 
Gospodarczego i Mienia Rady Miejskiej - przedstawiła pisemną, pozytywną opinię Komisji do 
przedłożonego projektu uchwały. / stan. zał. do Prot. /, 

Radni nie zadawali pytań do projektu uchwały. 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie uchwałęNr L I V/415/2014 w sprawie zawarcia kolejnej 
umowy użyczenia nieruchomości gruntowej położonej w Strzyżowicach, 10 głosami „za", 
O głosów,, przeciw" i O głosów „wstrzymujących się", W głosowaniu wzięło udział 10 radnych. 
/ stan, zał. do Prot. /. 

g) Pan Jarosław Czub - Inspektor w Ref RGRiNK - przedstawił projekt uchwały zmieniająca 
uchwałę w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Podole na lata 2010-2020", 

Pan radny Krzysztof Kawalec - członek Komisji Przestrzegania Prawa, Porządku 
Publicznego i Samorządu Mieszkańców Rady Miejskiej - przedstawił pisemną, pozytywną opinię 
Komisji do przedłożonego projektu uchwały. / stan. zał do Prot. /. 

dyskusja: 
Pan radny Andrzej Żychowski - Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej - zabierając głos powiedział; 
ja zgłaszałem p. Jarosławowi Czubowi prośbę, żeby dopisać w punkcie 5 harmonogramu 
realizowanych przedsięwzięć w zakresie praw jedno zdanie - badanie i zabezpieczenie lochów 
i podziemnych przejść. Mówię to dlatego, że w momencie kiedy się staramy o pewne środki musimy 
mieć to wpisane w harmonogram, bo gdyby tego nie było, a chcielibyśmy o to się starać to ja 
przypominam, że to jest do roku 2020, to znów trzeba by było przystąpić do tej uchwały i znów trzeba 
by było je realizować. Tak z ciekawości Państwu powiem, że po raz ostatni takie próby zbadania tego 
były około roku 1850 przez ks. Szymańskiego jeśli dobrze pamiętam i właściwie mówiono o tym 
gdzie są wskazówki, gdzie są wejścia, że mogą to być bardzo ciekawe miejsca. Ja na Komisji Budżetu 
mówiąc o sprawach dotyczących dziedzictwa narodowego mówiłem jak bardzo ważną rzeczą są te 
wszystkie perełki, te małe punkciki, które dotyczą turystyki, dziedzictwa narodowego. Myślę, że 

8 



jednym z tych punktów jest ten kościół i te podziemne przejścia, które do tej pory są nie zbadane. 
W związku z tym bardzo bym prosił, a to nie zmienia w żadnym stopniu uchwały, dopisać jedynie 
zdanie w zakresie prac o zabezpieczenie i zbadanie lochów i podziemnych przejść- To jest w punkcie 
5 harmonogramu realizowanych przedsięwzięć. Jeżeli nie mamy więcej pytań i propozycji to 
przestępujemy do zatwierdzenia projektu uchwały. 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie uchwałę Nr L1V/4I6/20I4 zmieniająca uchwałę w sprawie 
zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Podole na lata 2010 - 2020" 10 glosami „za", 
0 głosów,, przeciw" i O głosów „wstrzymujących się". W głosowaniu wzięło udział 10 radnych, 
/ stan. zał, do Prot /. 

h) Pan Jarosław Czub - Inspektor w Ref RGRiNK - przedstawił projekt uchwały w sprawie 
zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Rosochy na lata 2014 - 2022", 

Pan radny Krzysztof Kawalec-członek Komisji Przestrzegania Prawa, Porządku 
Publicznego i Samorządu Mieszkańców Rady Miejskiej ~ przedstawił pisemną, pozytywną opinię 
Komisji do przedłożonego }n'ojektu uchwały. / stan. zał. do Prot. /, 

Radni nie zadawali pytań do projektu uchwały. 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie uchwałęNr LIV/417/2014 w sprawie zatwierdzenia „Planu 
Odnowy Miejscowości Rosochy na lata 2014-2022" 10 głosami „za" , O głosów,, przeciw" 
1 O głosów „wstrzymujących się", W głosowaniu wzięło udział 10 radnych, / stan, zał. do Prot, /, 

i) Pan Jarosław Czub - Inspektor w Ref RGRiNK - przedstawił projekt uchwały w sprawie 
zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Czerników Opatowski na lata 2014 - 2022", 

Pan radny Krzysztof Kawalec-członek Komisji Przestrzegania Prawa, Porządku 
Publicznego i Samorządu Mieszkańców Rady Miejskiej - przedstawił pisemną, pozytywną opinię 
Komisji do przedłożonego projektu uchwały. / stan, zał. do Prot. /. 

Radni nie zadawali pytań do projektu uchwały. 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie uchwałę Nr LI V/418/2014 w sprawie zatwierdzenia „Planu 
Odnowy Miejscowości Czerników Opatowski na lata 2014 -2022" 10 głosami „za", O głosów,, 
przeciw" i O głosów „wstrzymujących się". W głosowaniu wzięło udział 10 radnych, / stan, zał, 

do Prot. /, 

j ) Pani Martyna Rusak - Skarbnik Gminy - przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian 
w budżecie Gminy Opatów na 2014 rok. 

Pani radna Beata Wrzołek- Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów, Rozwoju 
Gospodarczego i Mienia Rady Miejskiej - przedstawiła pisemną, pozytywną opinię Komisji do 
przedłożonego projektu uchwały, / stan, zał. do Prot, /, 

Radni nie zadawali pytań do projektu uchwały. 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie uchwałę Nr LIV/419/2013 w sprawie zmian w budżecie 
Gminy Opatów na 2014 rok, 10 głosami „za",0 głosów „ przeciw" i O głosów „wstrzymujących 
się", W głosowaniu wzięło udział 10 radnych. / stan. zał. do Prot, / 

k) Pani Martyna Rusak - Skarbnik Gminy - przedstawiła projekt zmieniającą uchwałę w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2014 - 2029, 
Pani radna Beata Wrzołek - Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów, Rozwoju 
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Gospodarczego i Mienia Rady Miejskiej - przedstawiła pisemną, pozytywną opinię Komisji do 
przedłożonego projektu uchwały. / stan. zał. do Prot. /. 

Radni nie zadawali pytań do projektu uchwały. 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie uchwałę Nr LIV/420/2014 zmieniająca uchwałę 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2014 - 2029, 10 głosami „za" , 
O głosów „ przeciw" i O głosów „wstrzymujących się". W głosowaniu wzięło udział 10 radnych. 
/ stan. zał. do Prot. /. 

Ad.7. 
Radni nie zadawali pytań dotyczące przedłożonej w materiałach informacji z pracy Urzędu Miasta 
i Gminy w Opatowie oraz Burmistrza Miasta i Gminy Opatów. 

Ad.7. 

Radni nie zgłaszali interpelacji i nie zadawali pytań. 

Ad.8. 
Pan radny Andrzej Żychowski - Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej - Na piśmie nie wpłynęły 
żadne zapytania ani interpelacje .Czy ktoś z państwa chciałby zabrać głos. 
Ad.9. 
Pan radny Andrzej Żychowski - Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej - zabierając głos powiedział; 
pozwólcie Państwo, że jeszcze powiem dwa słowa. Dzisiejsza sesja jest sesją absolutoryjną, ale też jest 
to sesja, która zamyka ciąg pracy, ponieważ dla nas radnych jest to ostatnia sesja absolutoryjną 
w ciągu tej Rady. Chcielibyśmy podziękować Panu p Burmistrzu za dotychczasową współpracę 
i powiedzieć, że ta współpraca pozwala nam realizować przedsięwzięcia, których u nas dotąd nie było. 
Mam nadzieję, że do końca tej kadencji będziemy realizować następne zadania i będziemy starali się 
aby w naszym mieście, w naszej gminie wszystkim żyło się lepiej i dostatniej. Proszę o przyjęcie od 
nas takiej skromnej wiązanki. Myślę, że również pracownicy będą chcieli coś powiedzieć, W imieniu 
wszystkich pracowników gratulacje za udzielone ^soiutorium i podziękowania za współpracę na ręce 
p. Burmistrza złożyła p, Barbara Kłosińska - Sekretcirz Gminy. 

Pan Andrzej Chaniecki - Burmistrz Miasta i Gminy - prosząc o głos powiedział; wprowadziliście 
mnie Państwo w pewne zakłopotanie, poczułem się tak j ^ b y to był już koniec kadencji, ale dziękuję 
serdecznie. Zawsze jest możliwość bycia lepszym i bycia aktywnym w tym najlepszym tego słowa 
znaczeniu. Bardzo mi z tego tytułu miło i jest to jakaś motywacja do dalszej pracy. Ciągle uważałem, 
że mężczyźni nie powinni dostawać kwiatów, raczej kobiety, ale dziękuję bardzo 

Ad.lO. 
Pan Andrzej Żychowski - Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej - stwierdził; w wyniku wyczerpania 
przyjętego porządku obrad sesji, zamykam obrady L1V sesji Rady Miejskiej w Opatowie, 
a o terminie kolejnej sesji radni zostaną poinformowani w terminie późniejszym. 

Na tym protokćrf zakończono. 

Protokołowała: 

^ ^ ^ ^ ^ 
/ mgiYTeresa Głąb /y 

Wiceprzewodniczący 
Rady Miejskiej w Opatowie 

I mgr Andrzej Żychowski / 
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